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Protokół Nr XXII/20   

z XXII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy   

w dniu 22 września 2020 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy  

ul. Sikorskiego 7 w Łobżenicy.  

 

Ad. 1 Sprawy organizacyjne 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja    

O godzinie 14:00 otworzył XXII sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy kadencji 2018-2023. 

Poinformował, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713 z późn. zm.) dzisiejsze obrady są transmitowane  

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

Powiedział, że w związku z powyższym ma miejsce przetwarzanie danych osobowych osób 

uczestniczących w obradach sesji, w postaci ich wizerunku, barwy głosu i innych danych 

ujawnionych przez rozmówców. Obowiązek informacyjny wobec tych osób spełniany jest 

poprzez wywieszenie treści klauzuli obowiązku informacyjnego na drzwiach wejściowych do 

sali, w której odbywają się obrady sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Klauzula znajduje się 

również w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica. 

Pan Przewodniczący Antoni Kapeja poprosił, aby każda osoba zainteresowana udziałem  

w obradach sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy zapoznała się z treścią informacji. Następnie 

powitał radnych, gości oraz osoby oglądające transmisję z obrad dzisiejszej sesji. 

 

Poza Radnymi Rady Miejskiej w Łobżenicy w sesji uczestniczyli: Zastępca Burmistrza 

Łobżenicy Józef Lewandowski, Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka, Dyrektor 

Przedszkola Publicznego w Łobżenicy Kamila Grażewicz, wieloletnia Dyrektor Przedszkola 

Publicznego w Łobżenicy Iwona Gajdzińska oraz przedstawiciel mediów lokalnych.       

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił Panią Kamilę Grażewicz oraz Panią Iwonę Gajdzińską na środek sali sesyjnej. 
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Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował, że dziesięcioletnią pracę na stanowisku Dyrektora Przedszkola Publicznego  

w Łobżenicy zakończyła Pani Iwona Gajdzińska. Powiedział, że przez kilka lat miał 

przyjemność współpracować z Panią Dyrektor, która doskonale wywiązywała się ze swoich 

obowiązków. Stwierdził, że przedszkole jest dobrze postrzeganą jednostką. Dodał, że Pani 

Iwona będzie nadal nauczycielką w przedszkolu. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy wspólnie z Przewodniczącym Rady Miejskiej podziękowali 

Pani Iwonie Gajdzińskiej za pracę wykonaną na stanowisku dyrektora Przedszkola 

Publicznego w Łobżenicy. 

 

Pani Iwona Gajdzińska 

Podziękowała za współpracę władzom Gminy, Radzie Miejskiej, Przewodniczącemu Rady 

Powiatu oraz Dyrektorowi Centrum Administracyjno-Finansowego. Powiedziała: „Jestem 

spełniona jako dyrektor. Wracam do pracy z dziećmi, za którą już tęskniłam, bo ją bardzo 

lubię”. Stwierdziła, że udało się zrealizować wszystkie punkty z pierwszej i drugiej koncepcji 

pracy z wyjątkiem jednego - remontu budynku przedszkola. Do realizacji tego punktu 

powinno jednak dojść niedługo. Życzyła Pani Kamili Grażewicz wielu sukcesów na nowej 

drodze zawodowej.  

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Przedstawił treść Zarządzenia Nr 0050.105.2020 Burmistrza Łobżenicy z dnia 26 sierpnia 

2020 r. w sprawie zatwierdzenia konkursu na stanowisko dyrektora Przedszkola Publicznego 

w Łobżenicy (dokument ten stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Poinformował, że z dniem 1 września Pani Kamila Grażewicz została dyrektorem tej 

placówki. Powiedział: „Po tych dziesięciu latach pracy, po spełnieniu bez jednego punktu 

całej własnej koncepcji pracy na tym stanowisku Pani Dyrektor Iwony Gajdzińskiej, to 

rzeczywiście stoi przed Panią ogromne wyzwanie, ale mogę Państwa zapewnić, że to co Pani 

Kamila Grażewicz przedstawiała komisji konkursowej, to co mieliśmy przyjemność z Panem 

Burmistrzem wspólnie się pod tym podpisać, ja jako przewodniczący komisji, a Pan 

Burmistrz jako szef naszej Gminy, podpisując swoje zarządzenie, to jesteśmy pełni dobrych 

myśli”. 
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Zastępca Burmistrza Łobżenicy wspólnie z Przewodniczącym Rady Miejskiej złożyli 

gratulacje Pani Kamili Grażewicz z powodu wyboru na stanowisko dyrektora Przedszkola 

Publicznego w Łobżenicy oraz życzyli owocnej pracy. 

 

Dyrektor Przedszkola Publicznego w Łobżenicy Kamila Grażewicz 

Podziękowała za miłe słowa. Oznajmiła, że będzie kontynuowała pracę poprzedniczek. 

Zostaną również wprowadzone pewne zmiany. Zapewniła, że dołoży wszelkich starań, aby 

przedszkole dobrze funkcjonowało. Dodała: „Myślę, że przede mną rzeczywiście trudne 

zadanie, aczkolwiek będę się starała, jestem taką osobą, że mam nadzieję, że podołam  

i wszystko będzie pomyślnie, zgodnie z planami, z założeniami i będziemy mieli naprawdę 

placówkę działającą na bardzo dobrym poziomie”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że w dzisiejszych obradach uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych uchwał. Radny nieobecny: Krzysztof Matejek. 

 

Zawiadomienia o sesji oraz listy obecności stanowią załączniki nr 2-6 do protokołu.   

 

Ad. 2 Porządek obrad 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radni otrzymali porządek obrad. Odczytał treść wniosku Burmistrza Łobżenicy  

o wprowadzenie do porządku obrad sesji punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 

uchwalenia Regulaminu wykonywania i finansowania programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu gminy Łobżenica (załącznik nr 7 do protokołu). Zaproponował 

wprowadzenie tego tematu w punkcie piętnastym. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zarządził głosowanie w kwestii poszerzenia porządku obrad. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, wprowadziła do 

porządku obrad punkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu 

wykonywania i finansowania programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 

azbest z terenu gminy Łobżenica - punkt piętnasty. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zaproponował wycofanie z porządku obrad punktu dotyczącego informacji Komisji 

Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. Poinformował, że protokół został doręczony do Biura 

Rady. Powiedział, że nie został on jednak umieszczony w eSesji, ponieważ zawierał błędy 

„jeżeli chodzi o ustawę RODO”. Kontynuował: „Dlatego propozycja moja jest,  

w porozumieniu z Panem Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej, że protokół zostanie 

poprawiony i proponowałbym o wycofanie z dzisiejszych obrad i wprowadzić go na następnej 

sesji”. 

 

Radni nie zabrali głosu w tej sprawie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie wycofanie z porządku obrad punktu dotyczącego informacji Komisji 

Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła powyższą zmianę 

porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad wraz  

z wprowadzonymi zmianami.       

  

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła porządek obrad 

wraz z wprowadzonymi zmianami: 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 
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• Quorum. 

2. Porządek obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z ostatnich sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie ze stanu realizacji inwestycji majątkowych w roku 2020. 

7. Informacja Burmistrza Łobżenicy z realizacji wniosków, uchwał i interpelacji radnych 

oraz o wydanych zarządzeniach w I półroczu 2020 roku.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowej na rzecz Gminy Łobżenica.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości lokalowych 

położonych przy ul. Wyrzyskiej 3 w Łobżenicy, stanowiących własność Gminy 

Łobżenica. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości lokalowych 

położonych w miejscowości Rataje 13, stanowiących własność Gminy Łobżenica. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Łobżenica ze Stowarzyszenia 

Organizacja Turystyczna Północnej Wielkopolski DOLINA NOTECI. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Łobżenica do Wielkopolskiej 

Organizacji Turystycznej.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2020-2034.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2020 

rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu wykonywania i finansowania 

programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu gminy 

Łobżenica. 

16. Interpelacje, zapytania radnych. 

17. Wolne głosy i wnioski. 

18. Zakończenie obrad sesji. 

 

 

 

 



 6 

Ad. 3 Przyjęcie protokołów z ostatnich sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Powiedział, że radni mogli zapoznać się z protokołem z sesji w dniu 16 lipca. Otworzył 

dyskusję w tym temacie. 

 

Wobec braku uwag zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół z XX 

sesji w dniu 16 lipca 2020 r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w kwestii protokołu z sesji w dniu 27 lipca. 

Wobec braku uwag zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół z XXI 

sesji w dniu 27 lipca 2020 r. 

 

Ad. 4 Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie Pana Burmistrza drogą elektroniczną. 

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Zwrócił uwagę na przeciekający dach świetlicy wiejskiej w Ferdynandowie. Powiedział, że 

koszt naprawy dachu to 15,8 tys. zł. Dodał, że zadanie to powinno zostać wykonane jeszcze  

w 2020 r. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poruszył kwestię projektu związanego z usuwaniem folii rolniczych. Wyraził zaniepokojenie 

z powodu tego, że do tej pory nie udało się wybrać wykonawcy. Zapytał, „czy jest szansa, że 

będziemy mogli ten projekt realizować, bo jest tych odpadów tyle wszędzie i o to środowisko 

wszyscy powinniśmy dbać”. 

Zwrócił uwagę na niedziałającą sygnalizację świetlną na ul. Wyrzyskiej w Łobżenicy, która 

powstała w zeszłym roku. Zapytał o przyczynę takiego stanu rzeczy. Powiedział: „Przez rok 

czasu, wydaje mi się, że z pewnymi prostymi sprawami, w takim zakresie, to chyba idzie się 

uporać. (…) Budzi to zdziwienie, że na drodze wojewódzkiej, gdzie tylu z nas tutaj radnych 

walczyło o to rozwiązanie, dalej to jest nieczynne”. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Oznajmił, że w związku z przeciekającym dachem zostały przeprowadzone przeglądy  

w dwóch świetlicach, w tym w Ferdynandowie, oraz zrobione kalkulacje, wyceny. 

Poinformował o zamiarze wykonania prac przy świetlicy w Ferdynandowie w październiku, 

w ramach wydatków bieżących. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy powiedział, że kwestia projektu związanego z usuwaniem 

folii rolniczych była dość szczegółowo omawiana przez Panią Kierownik Magdalenę 

Gdaniec. Oznajmił: „Na dzisiaj oferty, które do Gminy zostały złożone, po przeprowadzeniu 

całego postępowania przetargowego, są tak wygórowane, że rolnik otrzymując za tonę 

maksymalną kwotę 500 zł, musiałby 1000 albo 1500 zł dopłacać jeszcze, żeby folia mogła 

zostać od niego odebrana. Są to stawki nieakceptowalne na naszym rynku i dlatego na komisji 

wypracowaliśmy stanowisko, że zrobimy ponownie całą procedurę przetargową”. Dodał, że 

być może wpłyną korzystniejsze oferty. 

Następnie Pan Wiceburmistrz poinformował, że sygnalizacja świetlna na ul. Wyrzyskiej jest 

zadaniem Województwa. Oznajmił, że Enea ma dziewięć miesięcy na wykonanie przyłącza. 

Do tego dochodzi zamontowanie licznika oraz inne sprawy proceduralne. Zwrócił uwagę na 

zbyt długi wysięgnik sygnalizacji, co stanowi utrudnienie dla pojazdów ciężarowych. 

Wielkopolski Zarząd Dróg został poinformowany o tym fakcie. Zastępca Burmistrza wyraził 

nadzieję, że sygnalizacja świetlna zostanie niebawem uruchomiona. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Powiedział, że należy wykorzystać wszystkie możliwości, aby sygnalizacja świetlna została 

uruchomiona. Zgłosił uwagi do pracy firmy Enea. Dodał: „Zwykły mieszkaniec naszej Gminy 

się nie pyta, kto to załatwia. Tylko odbiera: stoją, a nie świecą”.  

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Stwierdził: „Panie Przewodniczący. Słusznie Pan mówi, że my powinniśmy być w tych 

sprawach aktywni i jesteśmy. Natomiast absolutnie nie jesteśmy za to odpowiedzialni, ale 

oczywiście czujemy się w obowiązku i powiem telefony rozgrzane do czerwoności, a efekt 

jak widać”. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Powiedział, że na piątej stronie sprawozdania wkradł się błąd. Oznajmił, że w dokumencie 

tym znajduje się informacja, że w dniu 24 września została podpisana umowa na dowóz 

dzieci do szkół, a mamy dzisiaj 22 września. 

Nawiązał również do kwestii folii rolniczych. Poinformował, że za odbiór 17 ton tych 

odpadów zapłacił 4280 zł. Dodał, że może udzielić informacji na temat adresu firmy. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Oznajmił, że w przeszłości firmy płaciły za odbiór folii. Kontynuował: „W tej chwili nawet 

nie chcą z dopłatami brać i tej firmy nie ma i musimy na to czekać i tak jak Pan Burmistrz 

powiedział, wszczęte zostaną procedury”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poinformował o sfrezowaniu dwa tygodnie temu fragmentu jezdni przy sklepie  

„U Małgorzaty” w Luchowie. Powiedział: „Została tam wyrwa. Dość głęboko to jest 

wszystko porobione. Przy opadach to jest normalnie jezioro. Tam kierowcy mają problemy. 

(…) I co gorsze. To jest akurat na samym przejściu dla pieszych”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Czesław Malak 

Oznajmił, że dzisiaj „zalewają”. 
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Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował: „Dzisiaj jest praca wykonana i też mogę powiedzieć Panie Radny, 

przynajmniej pięć interwencji w tej sprawie”. Powiedział, że uwaga Pana Przewodniczącego 

Aleksandra Tadycha dotycząca daty zawarcia umowy na dowóz dzieci do szkół jest słuszna. 

Dodał, że nastąpiło to w miesiącu sierpniu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję i przeszedł do realizacji następnego punktu  

w porządku obrad. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zamknął dyskusję i przeszedł do realizacji następnego punktu. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 6 Sprawozdanie ze stanu realizacji inwestycji majątkowych w roku 2020 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą sprawozdania ze stanu realizacji inwestycji majątkowych  

w roku 2020. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Poinformował, że temat ten został poruszony podczas posiedzenia Komisji Budżetu. 

Powiedział, że materiał, który otrzymali radni, nie pokazywał zaangażowania finansowego. 

W trakcie dyskusji z Panią Skarbnik pewne aspekty wykonawcze zadań zostały 

przedstawione radnym. Oznajmił, że obecny rok jest szczególny ze względu na pandemię. 

Poinformował, że realizacja „Kina za rogiem” nastąpi prawdopodobnie w przyszłym roku. 

Kontynuował: „Nieraz wpisujemy do tego budżetu, a później się okazuje, że życie 

zweryfikuje te działania”.  

Następnie Pan Przewodniczący Edward Starszak oznajmił: „Generalnie komisja oceniła 

pozytywnie poziom realizacji inwestycji budżetowych, przynajmniej na ten moment kiedy 

tutaj o tym mówiliśmy. Myślę, że te przedsięwzięcia przewidziane do końca roku zostaną 

pozytywnie zrealizowane, bo nie wskazywały żadne przesłanki nam znane i nam pokazane, 

które by mogły spowodować ograniczenia w realizacji zadań. Mamy też informację, że 

sytuacja finansowa Gminy na tyle zabezpiecza realizację tych zadań, że poziom ich 

sfinansowania jest możliwy pomimo tej pandemii, do udźwignięcia w bieżącym roku”. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Edward Starszak podkreślił, że 

pozyskane środki zewnętrzne ułatwiają realizację zadań inwestycyjnych. Powiedział: 

„Zamówienia nie są aż tak drogie i pozwalają nam te środki, które mamy, pozwalają nam 

jeszcze nieco zwiększyć niektóre zadania, chociażby tutaj działania na drodze w Kościerzynie 

Małym”. 

Pan Przewodniczący Edward Starszak stwierdził: „Przygotowanie do wejścia w nowy rok  

i w nową (…) perspektywę finansowania zadań Gminy pozwala nam spokojnie myśleć  

o planach wieloletnich, które mamy tutaj w zanadrzu i te potrzeby, które na pewno w dalszym 

ciągu są bardzo szerokie”. Zwrócił uwagę na to, że po modernizacji oczyszczalni ścieków 

konieczna jest dalsza budowa kanalizacji. Należy skupić się na obszarach Gminy  

o skoncentrowanej zabudowie. 

Dodał, że inwestycje, które poprawiają warunki życia mieszkańców, są bardzo ważne.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał o zainteresowanie tematem przydomowych oczyszczalni ścieków. 

 

 

 



 11 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował, że wszystkie środki są przygotowane do wydania w drugim półroczu, na 

podstawie podpisanych umów. Oznajmił, że w każdym miesiącu są wnioski, z różnych 

miejscowości. Dodał: „Procedura jest taka, że najpierw idzie to do naszej spółki celem 

stwierdzenia, czy w najbliższych latach nie zamierzamy tam budować kolektora. Jeżeli 

zamierzamy to oczywiście nie wyrażamy zgody i wtedy jest zbiornik bezodpływowy”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję i przeszedł do realizacji następnego punktu  

w porządku obrad. 

 

Sprawozdanie ze stanu realizacji inwestycji majątkowych w roku 2020 stanowi załącznik  

nr 10 do protokołu. 

 

Ad. 7 Informacja Burmistrza Łobżenicy z realizacji wniosków, uchwał i interpelacji 

radnych oraz o wydanych zarządzeniach w I półroczu 2020 roku 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w sprawie informacji. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zamknął dyskusję i przeszedł do realizacji następnego punktu. 

 

Informacja Burmistrza Łobżenicy z realizacji wniosków, uchwał i interpelacji radnych oraz o 

wydanych zarządzeniach w I półroczu 2020 roku stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowej na rzecz Gminy Łobżenica 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 
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W związku z brakiem uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na odpłatne nabycie nieruchomości gruntowej na rzecz Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXII/192/20 w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowej na rzecz Gminy Łobżenica, która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

lokalowych położonych przy ul. Wyrzyskiej 3 w Łobżenicy, stanowiących własność 

Gminy Łobżenica 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

Radni nie zabrali głosu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zarządził głosowanie nad podjęciem uchwały.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXII/193/20 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości lokalowych 

położonych przy ul. Wyrzyskiej 3 w Łobżenicy, stanowiących własność Gminy 

Łobżenica. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

lokalowych położonych w miejscowości Rataje 13, stanowiących własność Gminy 

Łobżenica 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że temat był omawiany na komisjach. Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby 

zabrać w tym momencie głos. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Powiedział: „Chciałbym jeszcze raz poruszyć temat odnośnie właściwego zabezpieczenia 

gwarancji Gminy, jeżeli będzie to sprzedane, (...) wykorzystanie wszelkich możliwych 

środków i sposobów przez radcę prawnego, przez biuro prawne, aby się nie powtórzyła 

sytuacja taka jaka jest, powstała w Kruszce, gdzie potem są problemy, dach ocieka. Ja wiem, 

że teraz dach będzie naprawiony, ale ten dach wiecznie nie będzie trzymał, a ta świetlica 

będzie dla mieszkańców na dłuższy czas. Ja bym prosił o to, aby naprawdę uczulić przy 

sporządzaniu ewentualnych podziałów, żeby nasz gminny interes był zabezpieczony”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Stwierdził: „Uwaga słuszna, ale nie wiem czy tak szybko będzie to zrealizować”. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Oznajmił: „Zrealizujmy Kruszki i będziemy mogli powiedzieć, że w takich sytuacjach sobie 

radzimy. (...) Jak zrobimy to będzie to przykład dla innych”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości lokalowych położonych w miejscowości Rataje 13, stanowiących własność 

Gminy Łobżenica. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXII/194/20 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości lokalowych 

położonych w miejscowości Rataje 13, stanowiących własność Gminy Łobżenica. 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Łobżenica ze Stowarzyszenia 

Organizacja Turystyczna Północnej Wielkopolski DOLINA NOTECI 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Poinformował, że Gmina Łobżenica przystąpiła do Stowarzyszenia Organizacja Turystyczna 

Północnej Wielkopolski DOLINA NOTECI uchwałą z dnia 29 grudnia 2010 r. Powiedział: 

„Komisja analizując osiągnięcia i korzyści z dziesięcioletniego udziału, a w zasadzie brak 

tych korzyści i (...) osiągnięć, oceniła ten udział negatywnie”. Oznajmił, że zgodnie z § 16  

pkt 1 statutu, członkostwo w stowarzyszeniu ustaje na skutek dobrowolnego wystąpienia  

w formie pisemnej do zarządu stowarzyszenia. Dodał, że Komisja Oświaty rekomenduje 

podjęcie przedmiotowej uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Zapytał o pozytywne aspekty członkostwa w Stowarzyszenia Organizacja Turystyczna 

Północnej Wielkopolski DOLINA NOTECI. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Przypomniał o corocznych sprawozdaniach z udziału Gminy w organizacjach. Poinformował, 

że w trakcie podsumowania raportu o stanie gminy powiedział o tym, że dalszy udział  

w Stowarzyszeniu Organizacja Turystyczna Północnej Wielkopolski DOLINA NOTECI stoi 

pod znakiem zapytania z powodu braku „działalności tej organizacji”. 

Pan Wiceburmistrz oznajmił, że zmiana na stanowisku prezesa nie przyniosła oczekiwanych 

rezultatów. Poinformował, że kilka lat temu nie doszło do realizacji projektu związanego ze 

ścieżkami rowerowymi.  

Powiedział, że stowarzyszenie interesowało się kwestią spływów kajakowych na Łobżonce. 

Przypomniał, że „kilkukrotnie sprawy dokumentacji technicznych dla przenosek stawały  

i zawsze brakowało nam pieniędzy na inne, ważniejsze rzeczy i to odkładaliśmy”. Dodał: 

„Można powiedzieć, że nie skorzystaliśmy z propozycji przygotowania infrastruktury dla 

rzeki Łobżonka, dla spływów kajakowych”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, kiedy Gmina wystąpi ze Stowarzyszenia Organizacja Turystyczna Północnej 

Wielkopolski DOLINA NOTECI. 
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Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Oznajmił, że uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia 

Gminy Łobżenica ze Stowarzyszenia Organizacja Turystyczna Północnej Wielkopolski 

DOLINA NOTECI. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXII/195/20 w sprawie wystąpienia Gminy Łobżenica ze Stowarzyszenia 

Organizacja Turystyczna Północnej Wielkopolski DOLINA NOTECI, która stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Zgłosił wniosek o przerwę w obradach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Ogłosił dziesięciominutową przerwę w obradach.  

 

Po przerwie w obradach. 

 

Ad. 12 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Łobżenica do Wielkopolskiej 

Organizacji Turystycznej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Powiedział, że konsekwencją naszego wcześniejszego kroku byłoby poszukanie nowego 

stowarzyszenia o charakterze turystycznym. Dlatego zajmujemy się w tej chwili kwestią 

przystąpienia do Wielkopolskiej Organizacji Turystycznej. Poinformował, że do uchwały  
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w tej sprawie została dołączona informacja na temat WOT oraz statut tego stowarzyszenia. 

Zachęcił do odwiedzenia strony internetowej organizacji.  

Pan Przewodniczący Mariusz Wiśniewski poinformował, że zaprosił na posiedzenie Komisji 

Oświaty przedstawiciela WOT Pana Jacka Cieślewicza, który w sposób profesjonalny 

przedstawił, czym zajmuje się ta organizacja. Należy do niej ponad 100 członków. 

Stowarzyszenie uczestniczyło w projektach dotyczących np. obszarów wiejskich, Szlaku 

Piastowskiego, Wielkiej Pętli Wielkopolski. Roczna składka członkowska dla Gminy 

Łobżenica wyniosłaby niecały 1000 zł. 

Kontynuował: „Inicjatywa musi wyjść od naszej strony, co my chcemy, jaki produkt 

turystyczny chcemy sprzedać. A myślę, że jak tak się zastanowimy to tych produktów mamy 

wiele”: jeziora, rzeka, Górka Klasztorna, ścieżki rowerowe, Natura 2000, agroturystyka. 

Pan Przewodniczący Mariusz Wiśniewski oznajmił, że głównym celem stowarzyszenia jest 

kreowanie i upowszechnianie wizerunku województwa jako regionu atrakcyjnego 

turystycznie oraz promocja obiektów i walorów turystycznych. Dodał, że Komisja Oświaty  

i Polityki Społecznej uważa przyjęcie uchwały za zasadne. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Powiedział, że powinniśmy skorzystać na członkostwie w Wielkopolskiej Organizacji 

Turystycznej. Podkreślił, że ważną kwestią jest promocja walorów Gminy. Przypomniał, że 

jednym z kierunków rozwoju Gminy jest turystyka i wykorzystanie walorów naturalnych. 

Oznajmił, że dbamy o ochronę środowiska (rozbudowa oczyszczalni ścieków, działania  

w zakresie niskiej emisji). 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poparł radnego Edwarda Starszaka. Powiedział: „Uważam jeszcze dodatkowo, że bez dobrze 

funkcjonującego działu promocji my tutaj za dużo nie zdziałamy, a w chwili obecnej to 

widzimy, że ta promocja to nie za bardzo działa. Ludzie się zmieniają, odchodzą. Co 

chwileczkę ktoś tam jest zmieniony. Też to nie sprzyja temu, abyśmy mogli tą promocję 

właściwie wykonywać. My powinniśmy rzeczywiście takich menedżerów tutaj u siebie mieć, 

którzy potrafią sprzedać praktycznie wszystko. A mamy co sprzedać”.  

Dodał: „Jest dział promocji. Od niego trzeba wymagać, ale też odpowiedni program jemu 

przedstawić, żeby on miał też pewną swobodę do działania, żeby nie zostało narzucane 

kierownikowi tego działu swoje własne ja. (...) Bo takie przypadki i takie sygnały do nas jako 

radnych dochodzą, że ci ludzie nie są w pełni doceniani”. 
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Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Oznajmił, że liczymy na wsparcie Wielkopolskiej Organizacji Turystycznej w zakresie 

promocji Gminy. Podziękował trzem osobom, które „bardzo nas namawiały i pokazywały 

działania” WOT. Są to:  

- Pan Marszałek Jacek Bogusławski,  

- Pan Radny Jarosław Maciejewski, 

- Pan Dyrektor Tomasz Wiktor. 

Powiedział, że po przystąpieniu do Wielkopolskiej Organizacji Turystycznej pracowników 

urzędu czeka duże wyzwanie. Stwierdził, że w kwestii działań promocyjnych nie możemy 

sobie pozwolić na brak aktywności. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy podkreślił, że promocja jest bardzo ważna. Kontynuował: 

„Co do fachowców na naszym terenie, osób, to powiem, że takich fachowców przygotowuje 

się latami, a osoba, która przychodzi do nas do pracy, to bardzo często ma odpowiedni 

poziom wykształcenia, czyli np. ogólne magisterskie, czy to pedagogika, czy socjologia czy 

jakiś inny kierunek. Natomiast branżowe przygotowanie do promocji, jakąś praktykę, 

doświadczenie, naprawdę tego nie ma i tutaj jest dużo pracy często”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję. Następnie poddał pod głosowanie podjęcie 

uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Łobżenica do Wielkopolskiej Organizacji 

Turystycznej. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXII/196/20 w sprawie przystąpienia Gminy Łobżenica do Wielkopolskiej 

Organizacji Turystycznej, która stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad. 13 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2020-2034 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Przedstawił propozycje zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Łobżenica 

(projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu). Dodał, że opinia Komisji Budżetu  

i Rozwoju Gospodarczego jest pozytywna.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, czy zwiększenie o kwotę 4 tys. zł wydatków na świetlicę w Luchowie dotyczy 

inspektora nadzoru. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Poinformowała: „Wykonawcy tej inwestycji, wszyscy skorzystali z ustawy antycovidowej, 

która umożliwiła wydłużenie okresu niezbędnego na realizację tych zadań. Złożyli stosowne 

wnioski, załączyli wymagane dokumenty. Gmina wyraziła zgodę. Podpisaliśmy stosowny 

aneks wydłużający okresy realizacji tych zadań. Oczywiście inspektor nadzoru również 

wystąpił z wnioskiem, z uwagi na to, że o dwa miesiące musiał pełnić dłużej tę swoją funkcję 

i ta kwota dotyczy opłaty za inspektora nadzoru”.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Oznajmił, że okres wykonania inwestycji wydłużył się. Stwierdził: „Rozumiem, że  

w pewnym okresie czasu ta budowa była praktycznie, jeżeli chodzi o wykonanie, była 

nieczynna, więc nadzoru nie potrzeba było”. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Powiedziała, że inwestycja przebiegała cały czas, bez przerw. Dodała, że realizowano w tym 

czasie mniejsze zakresy rzeczowe z uwagi na chociażby nieobecność pracowników. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał: „Czyli została podpisana kolejna umowa cywilno-prawna ?” 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Poinformowała, że aneks do umowy cywilno-prawnej. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Stwierdził, że co sesję dokładamy do świetlicy w Luchowie. Zwrócił uwagę na brak takiego 

obiektu w Fanianowie. Poinformował, że zebranie wiejskie dla mieszkańców tej 

miejscowości odbyło się w Liszkowie.  

Kontynuował: „Dlaczego w Luchowie się robi świetlicę, a w Fanianowie nie ? A co to 

Luchowo jest ? Jest bliżej Łobżenicy. Wszystkie inwestycje muszą iść do Luchowa ?” Dodał, 

że Fanianowo jest jedyną wsią w gminie, która nie posiada świetlicy.  

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Powiedział, że sołectwu Fanianowo należy się świetlica. Oznajmił, że „w rozmowach na 

temat przyszłorocznego budżetu i w ramach projektów, które ewentualnie będziemy składać, 

ten temat jest jednym z priorytetów”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2020-2034. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” 

oraz 1 głosem „wstrzymującym się”, podjęła Uchwałę Nr XXII/197/20 w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica na lata 2020-2034, która stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 

2020 rok  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Edward Starszak 

Omówił projekt uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2020 

rok (załącznik nr 19 do protokołu). Dodał, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

opiniuje pozytywnie zmiany i wnioskuje o podjęcie uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Andrzej Dziamara 

Dostrzegł potrzebę dokończenia ścieżki na Osiedle Leśne. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Powiedział: „Najpóźniejszy czas zakończenia to jest przyszły rok i propozycje do budżetu, 

chyba, żeby miało się coś wydarzyć wcześniej, chociaż z uwagi na aurę raczej byłoby trudno, 

ale ta perspektywa to jest ostateczna”. 

Dodał, że ważną kwestią jest posiadanie dokumentacji technicznych, ponieważ „przychodzą 

różnego rodzaju możliwości aplikowania i bez dokumentacji jesteśmy wtedy bezradni”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poinformował, że został złożony wniosek do budżetu o dokończenie ścieżki na Osiedle 

Leśne. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Powiedział, że propozycje radnych Andrzeja Dziamary, Ryszarda Biniaka oraz Edmunda 

Szcześniaka są słuszne. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zapytał: „Pisze się różnie. Pisze się rozbiórka i budowa świetlicy w Luchowie. Tutaj pisze 

przebudowa oraz rozbudowa. W końcu jaka forma tej świetlicy jest rzeczywista ? (...) 

Dlaczego jest raz tak, raz tak pisane ?” 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Oznajmił: „Myślę, że to ma związek wyłącznie z tytułem projektu ujętym o dofinansowanie  

i jeżeli przedtem tytuł był inny, to później nastąpiła zmiana i potem musimy być 

konsekwentni, używamy takiego tytułu, jaki został złożony we wniosku o dofinansowanie”. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Oznajmiła: „Używam takich nazw jak zostały uchwalone” w budżecie oraz Wieloletniej 

Prognozie Finansowej. Kontynuowała: „Myślę, że czasami pracownicy w części opisowej 

sprawozdania mogą używać też skrótów albo przeinaczeń, albo tak jak Pan Burmistrz już 



 21 

tutaj wspomniał, czasami to zadanie na pierwotnym etapie nazywało się trochę inaczej. 

Później nazwa została zmieniona do właściwej”. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Powiedział: „Zwróciłem uwagę, kiedy świetlicę rozebrali, że to nie jest przebudowa, tylko to 

jest rozbiórka kompletna. Po tej mojej interwencji pojawiła się rozbiórka i budowa świetlicy 

nowej. (...) Po jakimś czasie znowu przebudowa i rozbudowa”. Dodał: „Nie wiem czy to było 

celowe w tym czasie, wtedy jak ja zwróciłem na to uwagę”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Stwierdził: „Najważniejsze, że już jest koniec widać. (...) Wnet będzie odbiór i” świetlica 

będzie służyła mieszkańcom. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Poinformowała, że rozbiórka i budowa świetlicy dotyczy Kunowa. Podała również nazwę 

inwestycji w Luchowie, zgodnie z budżetem i WPF: Przebudowa oraz rozbudowa świetlicy 

wiejskiej w miejscowości Luchowo, gmina Łobżenica. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Powiedział: „Pani Skarbnik. W materiałach na sesję kiedyś tam było. Ja specjalnie na to 

zwracałem uwagę, ale już dobrze”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, czy zakup używanego pojazdu pożarniczego ze Schrecksbach jest ujęty w zmianach 

w budżecie. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Odpowiedział twierdząco. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmian 

uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2020 rok.  

 



 22 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 2 głosami 

„wstrzymującymi się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXII/199/20 w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2020 rok, 

która stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad. 15 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu wykonywania  

i finansowania programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu 

gminy Łobżenica 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie podjęcie ww. uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 14 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XXII/199/20 w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na 

obszarze Gminy Łobżenica, która stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad. 16 Interpelacje, zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęły trzy interpelacje radnego Ryszarda 

Biniaka, które zostały przekazane Panu Burmistrzowi. Oznajmił, że treść interpelacji oraz 

udzielonych na nie odpowiedzi znajduje się w systemie eSesja.  

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym temacie. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Nawiązał do interpelacji dotyczącej likwidacji lub przebudowania progu zwalniającego  

na ul. Kasztanowej w Łobżenicy. Stwierdził: „Nie wiem dlaczego Pan Burmistrz tak 

odpowiedział, ale przypuszczam, że nikt nie był tam z pracowników urzędu, aby zbadać  

i ocenić sytuację. (...) O tym była mowa wielokrotnie. Z tego co wiem to mieszkańcy 
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interweniowali również w urzędzie”. Zwrócił uwagę na to, że próg zwalniający stanowi 

utrudnienie dla kierowców.  

Radny Ryszard Biniak powiedział: „W ostatnim okresie czasu utrudniano mi udzielanie 

odpowiedzi na interpelacje” w kwestii świetlicy w Luchowie, że „to jest tajne i objęte jakąś 

tajemnicą, RODO. Nie wiem co tam jest (...) związane z RODO. Dlaczego mi nie udzielono”. 

Kontynuował: „Moje interpelacje są jak gdyby komisyjnie nawet, bo ja nie wiem jak to 

nazwać. Wczoraj miałem przekazaną interpelację odnośnie dodatków specjalnych. Miałem 

przekazaną w obecności Pana Przewodniczącego”.  

Stwierdził: „Jest forma, w jakiej powinna być ta informacja udzielona i nikt nie ma prawa mi 

tego zabraniać. A w ten sposób to się robi. Dochodzi do tego, że dzwonię do pracownika. 

Pytam się o pewne rzeczy. Mamy zakaz udzielania Panu informacji. To już jest bezczelność 

w stosunku do ustawy samorządowej i do statutu, jaki obowiązuje”. 

Następnie radny Ryszard Biniak powiedział: „Nie robię dla siebie, tylko robię to dla 

mieszkańców”. Nie jest moim celem „pogrążyć Burmistrza czy kogokolwiek. (...) Ja szanuję  

i proszę również o taki sam szacunek dla mnie, dla funkcji, jaką ja wykonuję. A uważam, że 

wykonuję ją tak jak powinno być. Być może jestem, jak to się mówi, uciążliwy”. 

Kontynuował: „Jak piszę interpelację. Źle. Burmistrz prosi mnie i próbuje dyscyplinować 

 u siebie w biurze, żebym nie pisał. Jak mówię, też źle, bo za dużo mówię. To w końcu co ja 

mam robić ?” 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że uczestniczył w przekazaniu obszernych dokumentów radnemu Ryszardowi 

Biniakowi. Oznajmił, że był również obecny Zastępca Burmistrza oraz pracownik urzędu. 

Przygotowanie dokumentów wymagało dużo wysiłku oraz dokonania anonimizacji. 

Kontynuował: „W momencie przekazania tylko o to chodziło, żeby pan radny wiedział, do 

jakich celów (...) może wykorzystać. Pan Radny powiedział, że jest zorientowany,  

o wszystkim wie. I tylko taka intencja była moja jeśli chodzi o przekazanie dokumentów”.  

Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że interpelacje składane są na piśmie. Dodał: 

„Myślę, że jak w ten sposób Pan będzie robił to otrzyma co trzeba. A nie wypowiadam się  

o tych rzeczach, czy Panu coś wolno czy nie wolno. To już jest inny temat. To nie moja 

kompetencja”.  
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Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Oświadczył: „Osobiście zadzwoniłem i zaprosiłem Pana Radnego z racji szacunku  

i konieczności przekazania odpowiedzi na interpelację, (...) z wyjaśnieniem, żeby być dobrze 

zrozumianym. To nie było żadne wezwanie. To nie było z braku szacunku. Absolutnie coś 

przeciwnego. Jeżeli Pan Radny sobie nie życzy w przyszłości, będzie forma pisemna, nie 

będzie przynajmniej z mojej strony żadnej propozycji spotkania. Wydaje mi się, że  

w obecności Pana Przewodniczącego Rady, za pośrednictwem którego Burmistrz otrzymuje 

interpelacje, jak i w obecności pracownika, który przygotowywał, było to jak najbardziej 

życzliwie przedstawione”.  

Następnie Zastępca Burmistrza Łobżenicy powiedział: „Jeżeli ktoś ma prośbę to rzeczywiście 

powinien przyjść do kierownika jednostki, jest nim Burmistrz. Burmistrza nie ma no to wtedy 

(...) ja zastępuję i pracownikowi polecam i to jest zupełnie inna sytuacja. Wtedy czuje się 

bezpiecznie, wtedy wie, że nie jest to od niego wyciąganie w cudzysłowie jakiś dokumentów 

czy informacji i proszę zrozumieć pracowników. (...) To jest serdeczna moja prośba, żeby  

z Panem Burmistrzem bezpośrednio i to jest udostępniane, nie widzimy żądnego problemu”. 

Pan Wiceburmistrz kontynuował: „Jeżeli chodzi o dokumenty w trakcie procesu 

budowlanego, że Państwo chcecie dokumenty. (...) Jest to sytuacja, gdzie my dokumenty 

przekazujemy wykonawcy, inspektorom nadzoru i właściwie to oni prowadzą i oni się 

finalnie rozliczają”. Oznajmił: „Nie mamy nic do ukrycia”. Poinformował: „Radny senior 

będzie traktowany z należytym szacunkiem i tego samego oczekujemy z drugiej strony”. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy dodał, że poinformuje Pana Burmistrza oraz pracownika 

merytorycznego o  sprawie progu zwalniającego na ul. Kasztanowej. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Oznajmił: „Panie Burmistrzu. Jeżeli Pan mówi o projektach budowlanych. Nie jedną budowę 

robiłem u siebie i widziałem inne budowy. Tych dokumentów to się dostaje w pięciu 

egzemplarzach. Także nawet jeżeliby miał nadzór budowlany i ten, który wykonuje, to i tak 

jeszcze w gminie powinny co najmniej ze dwa leżeć dokumenty do wglądu”. Dodał, że 

radnym zależy na tym, aby inwestycje były na wiele lat. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poinformował: „Uzyskałem odpowiedź, że dokumentacja poprawionych dźwigarów jest 

właśnie u wykonawcy. Uważam, że (...) jeden egzemplarz powinien być u inwestora”. 

Powiedział: „Prosiłem o to, żeby również (...) udostępniono mi protokół konieczności 
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wykonania zmiany w projekcie. (...) Chodzi mi o troskę, o prawidłowe wykonanie. Prosiłem 

również o pismo, które poszło do Urzędu Marszałkowskiego w związku z nieistotnymi 

zmianami. Ja tylko o to prosiłem. O te dwie rzeczy prosiłem. O protokół konieczności na 

budowę, na zmianę dźwigarów w Kunowie i na zmianę filarów w Luchowie. (...) Czy ja tutaj 

czyjeś dane osobowe naruszam ? Czy ja się tutaj domagam czegoś takiego, co jest  

tajemnicą ?” 

Radny Ryszard Biniak kontynuował: „Jeżeli te sprawy nie będą teraz wyprostowane, nie będą 

zrobione, to my możemy mieć później przy ocenie wniosku, możemy mieć czasem problemy 

jako Gmina. Urząd Marszałkowski nam może zarzucić, tak jak było na drodze do Kruszek”. 

Podkreślił, że chodzi o to, aby dotacja dla Gminy nie została uszczuplona.  

Oznajmił: „Wiemy o tym Panie Burmistrzu, że (...) dwudziestego drugiego bodajże listopada, 

jak byliśmy z komisją, ten problem był poruszany. Nie było wtedy dokumentacji. Dopiero 

zrobimy. Piątego grudnia na odbiorze okazuje się, że jest wszystko w porządku, a ja (...) 

dwunastego grudnia dostaję odpowiedź, że dziesiątego grudnia wykonawca dostarczył 

dokumentację. O co tu chodzi ? Czyli nie było. Wykonawca po prostu samowolnie tą rzecz 

zrobił. Nie naraża to nas na jakieś konsekwencje, jeżeli my tego teraz nie wyprostujemy”.  

Następnie radny Ryszard Biniak powiedział: „Tak samo jak jest z bramą wjazdową. No toć to 

jest śmiechu warte”. Zwrócił uwagę na to, że strażacy mają problemy z wjechaniem. Zapytał, 

a co będzie w trakcie akcji.  

Stwierdził: „Tak samo dostałem odpowiedź taką śmieszną odnośnie drogi do Kościerzyna 

Małego”. Kontynuował: „Macie do nas pretensje o to, że my występujemy w obronie majątku 

Gminy. O to macie pretensje ? Po to na nas piszecie zawiadomienie do organów ścigania, 

żeby nas ukarali ? (...) Nas dwoje radnych i sołtysa. Czy to jest poważne ?” 

Powtórzył, że nie występuje przeciwko Gminie. Powiedział: „Chcę, żeby to było wszystko 

robione tak jak to powinno być, żeby te podłoża, te wszystkie rzeczy były. Bo wykonawca 

pięknie, elegancko wygładzi, gra, (...) ale my zostaniemy tutaj (...) A nikt nie robi za darmo. 

A wychodzi na to, że tam jest samowola. Na budowie rządzi wykonawca z kierownikiem 

budowy, a tu inspektor nadzoru z wykonawcą. Powolutku. To jest nasz majątek”. Dodał: „Nie 

byłem na policji ani w prokuraturze ani razu”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił: „Nie ukrywam, że też takie mam wrażenie jakby padły pewne zarzuty o samowoli. 

(...) Nie wiem czy na tyle” Pan Biniak „jest przekonany, czy tyle ma tych dokumentów, że 
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jest coś takiego, bo to wtedy rzeczywiście by miało miejsce, no coś nie tak”. Poinformował, 

że może Pan Wiceburmistrz ustosunkuje się do wypowiedzi radnego Ryszarda Biniaka. 

Kontynuował: „Ja bym nie chciał, żeby wyglądało to w ten sposób, czy to przy budowie 

świetlicy w Luchowie, czy w Kunowie, czy na drodze jakiejkolwiek, żeby były łamane (...) 

standardy, czy nie robiono zgodnie z projektem, czy z wymogami, które są. Inspektor nadzoru 

również bierze pieniądze, on jest reprezentantem właśnie naszym”. Dodał: „Uważam, skoro 

my mu płacimy, że nas reprezentuje godnie, a jeśli Pan Radny np. Biniak czy ktokolwiek ma 

dowody na to, że jest naprawdę naruszenie tych rzeczy, to ja w tej chwili nie powiem ani też 

nie potwierdzę”. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Nawiązał do wypowiedzi radnego Ryszarda Biniaka. Oznajmił: „Intencyjnie my się nie 

różnimy w żaden sposób. Tak. Radny ma prawo, obowiązek, interesuje się, wszystko odbywa 

się w formule (...) takiej, która by nikogo nie narażała na przekroczenie chociażby jakiś 

uprawnień czy zwyczajów”. 

Zwrócił uwagę na to, że mamy problemy z jakością dokumentacji technicznej. Poinformował, 

że np. w przypadku dostawek oświetlenia ulicznego dokumentacja wymagała korekt. 

Powiedział: „Okazuje się, że jakość dokumentacji czasami jest żałosna i te nasze działania co 

do poprawienia dokumentacji, one są niezbędne, żeby zachować to co mówi Pan Radny 

Biniak, że my z tym przecież zostaniemy. My z tym zostaniemy i chcemy zostać z dobrze 

wykonanym zadaniem. Nie akceptujemy żadnych fuszerek no i chyba tutaj jesteśmy zgodni  

i wiele tego przykładów, w których uczestniczyliście jako radni, to pokazuje, że właśnie taka 

jest intencja. My nawet się dowiadujemy (...) od osób trzecich, że niewielu chce realizować  

u nas zadania, bo właśnie są sprawdzani zanim przystąpią na budowę i potem już w trakcie 

budowy”. 

Następnie Pan Wiceburmistrz oznajmił, że nie powinniśmy ingerować w kwestię prac na 

drodze wojewódzkiej nr 242 w Luchowie koło sklepu „U Małgorzaty”, ale interesujemy się, 

ponieważ „chcemy, żeby zrobili to dobrze”. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy stwierdził: „W jednym tylko nie zgadzam się i to mocno.  

W takim działaniu jakie miało miejsce na drodze na Kościerzynkę, gdzie pierwszy etap drogi, 

naszej inwestycji, został wykonany w standardzie drogi z kruszywa. Był użytkowany. W tym 

czasie nastąpiły pewne ubytki. Specyfikacja istotnych warunków zamówienia drugiego etapu 

nakazuje uzupełnić wykonawcy te ubytki”. Kontynuował: „Tutaj założyliśmy średnio 

dziesięciocentymetrową warstwę kruszywa na uzupełnienie, na wyprofilowanie, żeby przed 
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wylaniem asfaltu ten odcinek, który został zrobiony, został poprawiony, a zupełnie inaczej 

będzie (...) od Pana …             *, gdzie będzie robiony w całości, czyli od warstwy 

odsączającej, potem podbudowa i potem dwie warstwy asfaltu. Będzie robiony od razu 

kompleksowo”. Pierwszy etap drogi do Kościerzyna Małego nie został wykonany 

kompleksowo z przyczyn finansowych oraz z powodu spraw gruntowych.   

W dalszej części wypowiedzi Pan Wiceburmistrz powiedział: „Wejście i pokazanie, że coś 

tam się w czasie użytkowania zrobiło, ale wejście i pokazanie to w taki sposób, że nie  

w czasie użytkowania tak jak ja teraz mówię, tylko kompletnie niezgodnie, oszukano, 

zobaczcie jak to wygląda, totalnie zero. Nie można tak mówić, że to jest totalnie zero. Nie 

można, bo to zostało wykonane w takim standardzie jak było zlecone”.  

Zastępca Burmistrza poinformował, że drugi etap drogi w Kościerzynie Małym „zrobimy 

kompleksowo” - w asfalcie. Oznajmił, że mamy dodatkowe środki i „nie zrobimy tylko do 

Pana …                 *, tylko zrobimy do końca”.  

Powiedział: „Myślę, że saga drogi w Kościerzynce dobiegnie końca, bo to rzeczywiście my 

walczymy od pięciu lat, a mieszkańcy nas informują, że oni walczą od dwudziestu lat, bo 

każdy im obiecywał. Wydawało nam się, że podeszliśmy profesjonalnie, czyli najpierw 

regulacja spraw gruntowych i okazało się, że można było jednak pójść trochę lepiej, 

mianowicie decyzją zridowską”.  

  

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Kontynuował temat drogi w Kościerzynie Małym. Poinformował: „W drugim etapie 

przewiduje się również między innymi” wykonanie przepustów, wykonanie drenażu 

francuskiego. Oznajmił: „Ten drenaż, te przepusty już były zrobione Panie Burmistrzu”. 

Kontynuował: „Ten drenaż francuski, który został wykonany, to jest dość kosztowna impreza 

i wymaga fachowości. (...) Teraz w obecnym, co planujecie znowu, w którym miejscu ma być 

ten drenaż zrobiony ? I druga sprawa jest taka, czy są ustalenia wodno-prawne ? (...) Czy te 

procedury zostały teraz załatwione”  

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Powiedział: „Te procedury nic nie mają wspólnego z jakością drogi, o której Pan mówi, bo to 

jest teraz właśnie pokazane, że chodzi być może o to, żeby znaleźć, że coś nie było. Jak jest 

pozwolenie na budowę to musi być uzgodnienie z właściwymi podmiotami”. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag przeszedł do realizacji następnego punktu w porządku obrad. 

 

Ad. 17 Wolne głosy i wnioski 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Regina Kowalewska 

Oznajmiła, że mieszkańcy Osiedla Słonecznego zgłaszają brak oświetlenia na targowisku. 

Zapytała również, czy zostało wykonane zadaszenie przystanku dla dzieci w Szczerbinie. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Zadał pytanie, czy pojazdy należące do firmy PEGO mogłyby parkować przy Urzędzie 

Miejskim, a nie przy kościele pw. św. Szczepana. Powiedział, że mieszkańcy wiosek, który 

przyjeżdżają na różaniec, nie mają miejsca, aby zaparkować swoje pojazdy przy kościele. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Czesław Malak 

Poprosił o interwencję w sprawie załatania dziur na drodze powiatowej Witrogoszcz-

Dźwierszno Małe oraz zebrania ziemi z jej poboczy. Dopytywał o drugi etap przebudowy 

chodnika w Dźwiersznie Wielkim. Dostrzegł również potrzebę poszerzenia drogi 

wojewódzkiej nr 242 pomiędzy Dźwiersznem a Izdebkami. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował o zamiarze zorganizowania spotkania radnych ze Starostą Pilskim, 

Przewodniczącym Rady Powiatu oraz Radną Zdzisławą Bosak-Kawa na temat dróg 

powiatowych na terenie Gminy Łobżenica. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował, że zainteresuje się kwestią zadaszenia przystanku dla dzieci w Szczerbinie. 

Nawiązał do wypowiedzi radnego Wiesława Bodetko. Oznajmił: „Było ustalenie, że parkują 

na dole, ale dalej to ustalenie było takie, że (...) najlepiej o siódmej byśmy chcieli, jak firma 

zaczyna pracę, żeby samochody wyjeżdżały z parkingu, no bo przyjeżdżają pracownicy. No 

nie, że jeżeli mamy wyjeżdżać tak wcześnie, no to wtedy nam nie za bardzo pasuje i dlatego 

nie przyjęli tej propozycji”. Kontynuował: „Stąd to parkowanie tam przy kościele. 
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Oczywiście, powiem tak, standard jest taki, że każda firma ma miejsce, gdzie parkują 

samochody danej firmy”. 

Następnie Pan Wiceburmistrz poinformował, że sprawy poruszone przez radnego Czesława 

Malaka należą do zadań Powiatowego oraz Wojewódzkiego Zarządu Dróg. Oznajmił, że 

obydwie instytucje „narzekają na obcięcie środków w tym roku na zadania bieżące, czyli 

m.in. na ścinkę poboczy, na różne łatanie”. Dostrzegł potrzebę położenia nowej nakładki 

asfaltowej na brakującym odcinku drogi Witrogoszcz-Dźwierszno Małe. 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy powiedział, że zostanie złożone pismo w celu zabezpieczenia 

w planie Województwa Wielkopolskiego kontynuacji modernizacji drogi wojewódzkiej  

nr 242. Poruszył również kwestię chodnika w Dźwiersznie Wielkim. Oznajmił: „W tym roku 

to samo co drogi powiatowe. Wydatki bieżące obcięte bardzo poważnie, taką mam 

informację, o 60% i możemy prawie zapomnieć, jeżeli się nic dobrego nie wydarzy  

w budżecie, że nam zrobią drugi odcinek”. Dodał: „Dyrektor Katarzyński obiecał, że jak tylko 

jakakolwiek szansa się pojawi, to ten odcinek jest dla niego ważny, nie że zrobi, ale że jest 

ważny i będzie o tym myślał”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Czesław Malak 

Dostrzegł potrzebę zamontowania barierek na drodze powiatowej koło Państwa  

…                        *.   

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poprosił radnego Czesława Malaka, aby po sesji podał dokładną lokalizację tego miejsca. 

Poinformował, że zostanie przygotowane zestawienie potrzeb w zakresie oświetlenia 

ulicznego wraz z możliwościami finansowymi. 

Oznajmił: „Projekt targowiska był wraz z oświetleniem. Odrzuciliśmy. Nie przystąpiliśmy 

tutaj za zgodą Państwa, Rady, bo mieliśmy tam dołożyć milion złotych. Powiedzieliśmy, że 

absolutnie nie wyrażamy na to zgody i zrezygnowaliśmy z tego projektu”. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Regina Kowalewska 

Uzupełniła wcześniejszą wypowiedź. Powiedziała, że chodzi o niepalące się lampy na 

targowisku. 
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Pan        …               * 

Poruszył kwestię drogi Łobżenica-Kościerzyn Mały. Oświadczył: „Szanowny Panie 

Burmistrzu. Bardzo mi przykro, że traktuje mnie Pan złośliwie, jako wroga, pomimo tego, że 

działam wspólnie dla dobra tej gminy i jej mieszkańców. Podjęte przeze mnie” działania  

„w sprawie poprawności wykonania drogi są robione nie po to, żeby Pana oczerniać, a po to, 

żeby sprawdzić, czy wykonawca drogi wywiązał się należycie ze swojego zadania”. 

Poinformował, że wykonawca miał zrealizować zadanie zgodnie z opracowaną dokumentacją 

projektową.  

Pan           …   * powiedział: „Przeprowadzone przez niezależnego geologa badania wykazały, 

że droga pomimo Pańskich zapewnień, nie jest wykonana zgodnie z dokumentacją. (...) Mam 

zatem podstawy twierdzić, że osoby odpowiedzialne za wykonanie odbioru drogi nie 

dopełniły obowiązku pomimo tego, że otrzymały za to wynagrodzenie, a więc moim zdaniem 

jest to sprzeniewierzenie publicznych pieniędzy podatników. Otrzymane od Pana wyniki 

badań w ogóle nie pokazują jakiejkolwiek grubości podbudowy”, która zgodnie 

z dokumentacją miała wynosić 35 cm (kruszywo łamane 20 cm, stabilizacja cementowa 

15 cm). Poinformował, że w celu zobrazowania przekroju drogi, wybiórczo co 40, 50 m 

wykonano następujące otwory: 

- otwór pierwszy: same kruszywo, brak stabilizacji; 

- otwór drugi: kruszywo poniżej 30 cm, brak stabilizacji; 

- otwór trzeci: 12 cm kruszywa, brak stabilizacji; 

- otwór czwarty: 14 cm kruszywa, 14 cm stabilizacji; 

- otwór piąty: 18 cm kruszywa, 4 cm stabilizacji; 

- otwór szósty: 20 cm kruszywa, 10 cm stabilizacji.  

Następnie Pan            …   * stwierdził, że żaden z otworów nie spełnia wymogów 

dokumentacji. Kontynuował: „Czy uważa Pan, Panie Burmistrzu, stwierdzonego faktu 

nienależytego wykonania drogi nie trzeba by było jej sprawdzić i wyjaśnić, a nie straszyć 

policją, sądem moją osobę, która działa w dobrej wierze. Zwracam się zatem z formalnym 

wnioskiem do Rady, aby wszczęła procedurę wyjaśnienia stwierdzonych badaniami 

podejrzeń”. 

W dalszej części wypowiedzi Pan        …   * wspomniał, że parokrotnie prosił ustnie  

i pisemnie Pana Burmistrza o podjęcie odpowiednich czynności. Powiedział: „Nie ma prawa 

kruszywo zginąć. (...) Nie ma prawa się utopić. To znaczy, że co jest. Nie ze sztuką 

budowlaną. Droga jest okradziona. A ja Panu jeszcze udowodnię, skąd Pan        …   * kupował 
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śmieci na nasze drogi, które się rozsypywały, od kogo kupował po dwa-trzy tysiące, bo nie 

miał swojego kruszywa. Woził tu śmieci proszę Państwa i proszę Was o badanie wszystkich 

dróg, co jest w tych drogach”. 

Oświadczył: „Ja zrobiłem dokumentację porządną. Poprosiłem radnych, nie poszedłem ryć 

samowolnie, że tak powiem. Nie poszedłem. Ja poszedłem jako podatnik. (...) To jest moja 

mała ojczyzna. Dlaczego milion trzysta mamy wydawać na złodziei, bo to trzeba określić 

jasno”.  

Następnie Pan          …   * oznajmił: „Przeciwko mnie i fotowoltaika. (...) Na przekór wam 

będę miał to, co sobie zapragnąłem. A wy mi tylko kłody pod nogi, nic więcej. I proszę 

Państwa wstyd mi, naprawdę, za to co Burmistrz robi, bo ja mu nigdy w drogę nie 

wchodziłem itd., nigdy nie poniżałem go”. 

Stwierdził, że jest niedoceniany jako wykonawca w Gminie Łobżenica. Poinformował: 

„Chylę czoła dla Pani Skarbnik, bo to jest rozsądny człowiek. Ona potrafiła raz powiedzieć, 

naprawdę, że Panie        …   *, przepraszam”.  

W dalszej części wystąpienia Pan            …   * powiedział: „Wymiana gruntów. Wszystko 

jest przekrętem tam. Ja już kończę, ale naprawdę boli mnie to, że sam Pan Burmistrz, żeby na 

mnie (…) i na tych ludzi, których prosiłem, bo chciałem kogoś mieć żeby z Gminy. Przecież 

jaki to był problem, żeby Pan Burmistrz wyznaczył urzędnika czy drogowca i tak dalej”.  

Pan        …   * oznajmił: „Proszę o powagę. Proszę radnych o sprawdzenie tej drogi”. 

Kontynuował: „Ten odcineczek tylko, sześć dziurek. Czy to jest takie trudne ? Ja zapłaciłem 

1500 zł. Gminy nie stać ? Ja się nie boję. Ja u prokuratora powiem, że radni nie są winni, 

tylko ja ich poprosiłem. (…) Pan Burmistrz na siebie doniósł, przeze mnie na siebie, bo on 

jest właścicielem tej drogi i on powinien dbać o to. Nie …         *, nie Biniak”.  

Oświadczył: „Nie odpuszczę. Dopóki nie będzie w tej gminie szacunku jeden dla drugiego nie 

odpuszczę”. Dodał: „Pan Burmistrz (...) nie umie szanować ludzi, wiecie i to jest największy 

problem”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przypomniał, że Pan        …   * poruszał już na wcześniejszych sesjach kwestię drogi 

Łobżenica-Kościerzyn Mały. Powiedział: „Po odbiorze tej drogi jeździłem też. Było 

głaciuteńko, ładnie, nawet tej tarki nie było, przekonany, że jest wszystko ok i nadal z taką 

świadomością żyję, że tak jest. Jak to się zakończy ? Chciałbym, aby się zakończyło jakimś 

mądrym rozwiązaniem, (...) z korzyścią dla nas mieszkańców, dla płatnika i żeby ta droga 
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długo wytrzymała. Bo jeśliby tak było, jak Pan        …  * przedstawił, z tymi dużymi różnicami 

i teraz przy nowej inwestycji, to co jest zapisane, ten podkład i asfalt zrobi, a jest tego mniej, 

przyjdą ciężary, przyjdzie (...) mała obwodnica z Wyrzyska, zacznie się łamać i będzie trudno 

to nawet sprawdzić”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej dodał: „Trudno mi w tym momencie powiedzieć, gdzie ta 

racja jest. Myślę, że tu trzeba naprawdę dialogu, rozmów z Panem Burmistrzem i nie tylko 

może, żeby z tego wybrnąć” z mądrym rozwiązaniem. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Stwierdził: „Żyjemy w małej wspólnocie lokalnej, gdzie musimy się wzajemnie szanować  

i absolutnie musimy wymagać od wykonawców stuprocentowego wykonywania zleconych 

zadań, zgodnie z dokumentacją techniczną. Od inspektorów nadzoru musimy oczekiwać 

uczciwej, rzetelnej pracy, bo nie po to wydajemy publiczne pieniądze. Myślę, że tutaj 

jesteśmy zgodni w stu procentach”. 

Nawiązał do kwestii badań na drodze w Kościerzynie Małym. Powiedział: Sprawa „mogła 

być z formalnego punktu widzenia prowadzona na wniosek. (...) Jeżeli byśmy sami nie mieli 

rozwiązania, od tego mamy radcę prawnego, który by zaproponował rozwiązanie. Tydzień 

później, dwa tygodnie później i wchodzimy, jeżeliby to było możliwe i nie widzę w tym 

żadnego problemu”. 

Następnie Zastępca Burmistrza Łobżenicy przypomniał, że sześć lat temu Pan        * startował 

w przetargach i realizował drogę. Oznajmił: „Sprawdzaliśmy i to też nie na zasadzie, że od 

naszego mieszkańca będziemy oczekiwać siedem razy więcej niż od firmy z zewnątrz. Nie, 

ale to co jest zapisane”. Stwierdził, że droga do Górowatek została dobrze „zrobiona”, na 

podbudowie cementowej. 

Pan Wiceburmistrz powiedział: „Na świetlicy w Luchowie sprawa polbruku, (...) tam prawie 

zdrowie straciliśmy, ale zostało zrobione jak należy, ale po tylu poprawkach, po tylu 

ingerencjach, że prawie się skończyło zejściem z budowy. Także nie jest tak, że 

lekceważymy. Inspektor nadzoru ma zapłacone, podpisuje, musi tego pilnować”. 

Stwierdził, że radni nie powinni uczestniczyć w odbiorach inwestycji. Poinformował: 

„Obecnie w tej części Wielkopolski są uwagi do pracowników gmin, który brali udział  

w odbiorach nie swoich zadań, mówię tutaj o melioracji, gdzie brali udział w odbiorze, ale 

przecież nie byli inspektorami nadzoru, tylko stwierdzali sam fakt, że był odbiór. To teraz się 

okazuje, że mają ogromne kłopoty, muszą się tłumaczyć”. 
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Pan           …   * 

Oznajmił: „Panie Burmistrzu. W razie czego udostępnię mapkę, naprawdę. Mam całą 

dokumentację wykonaną, tylko wie Pan, ja trzymam ją dla siebie, dlatego że Pan Burmistrz 

zgłosił do prokuratora, no to ja muszę to mieć dla siebie, bo tak bym udostępnił”. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Stwierdził: „Myślę, że to jest sprawa samego faktu, (...) przepraszam, ale nazwę to, 

samowolnego wejścia bez uzgodnienia, bo gdyby było zgłoszenie”. 

 

Pan          …   * 

Czy Pan słyszał, ile razy prosiłem ?”  

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował: „Formalne zgłoszenie, proste pisemko”. 

 

Pan          …   * 

Oznajmił: „Prosiłem. Na piśmie. I od kiedy. Od czerwca piszę do Burmistrza”. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Powiedział: „Nie przypominam sobie. Muszę sprawdzić”. Dodał: „Jeżeli były pisma no to jest 

czysta sprawa”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Stwierdził: „Co inne jest zgoda, czyli działanie na nie swoim gruncie, nie na swoim terenie, 

bez zezwolenia, a co inne to co Pan ma udokumentowane, że te braki są. (...) I teraz tylko 

kwestia z tego wybrnięcia mądrze, bo samo pismo niczego nie zmieni. Bo czy ta zgoda była 

czy nie była. Jeśli tam są rzeczywiście braki, to my wszyscy jako mieszkańcy tracimy, bo 

droga jest wykonana może i źle”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Oznajmił: „My tu niczego nie rozstrzygniemy, jeżeli my tam nie pójdziemy”. Powiedział: 

„Mam taki wniosek, aby radni, w szczególności Komisja nasza Komunalna, byśmy przyjrzeli 

się tej drodze, zobaczyli i wyciągnęli wnioski, ewentualnie wtedy czy powołamy biegłego czy 

nie. Wtedy będzie podstawa do działania i wszelkie spekulacje, uważam, będziemy mieli 
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rozwiązane. Bo tak my tutaj się wałkujemy. Czy można było wejść ? Czy Burmistrz  

zezwolił ? A zezwolił, bo na sesji powiedział, że idź Pan kopać, ale za swoje pieniądze. Jeżeli 

w miejscu publicznym z ust tak wysokiego urzędnika padają takie słowa to można przyjąć, ja 

to przyjąłem jako pozwolenie. (...) Bo tak ja bym tam nie poszedł. Diabeł by mnie tam nie 

wyciągnął. (...) Ja Panie Przewodniczący mam wniosek, aby powołać taki zespół”. Radny 

Ryszard Biniak dodał, że złoży go na piśmie. 

 

Radna Rady Miejskiej w Łobżenicy Regina Kowalewska 

Poinformowała, że na drodze przy Górce Klasztornej „był asfalt wylany na ziemię”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Potwierdził słowa radnej Reginy Kowalewskiej. Kontynuował: „Tam była krótko przedtem 

robiona kanalizacja. Nie bardzo jeszcze ta ziemia się uleżała i do dzisiaj jest zagłębienie od 

strony gaju, tamtędy gdzie szła kanalizacja, jest zapadnięte i to mocno dzisiaj widać. (...) Na 

pewno nie było to tak jak powinno być”. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Oznajmił: „W poprzedniej kadencji złożyłem propozycję, żeby zrobić obwodnicę miasta 

Łobżenicy przez Rataje do Złotowa i wtedy inspektor               …   * (...) powiedział krotko: 

Nie da rady technicznie, bo ta droga się rozjedzie”.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Czesław Malak 

Poinformował: „Rozmawiałem z użytkownikiem tej drogi (...) na Kościerzyn, czy ona nadaje 

się, żeby położyć na niej asfalt. To użytkownik (...), który bardzo dużo jeździ, powiedział 

takie zdanie, że to wymaga kapitalnego remontu”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oświadczył: „Szanowni Państwo. Jeszcze raz podkreślam. Ani ja ani pewnie nikt z nas 

radnych nie jest na tyle fachowcem, żeby okiem ocenić, czy ona się nadaje czy nie. To co 

zrobił Pan        …   *, (...) to już jest jakiś dokument, do którego można wrócić”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że droga z Trzebonia do Luchowa została 

zaplanowana do utwardzenia, bez przepustów. Kontynuował: „I teraz pytanie jest. Czy to jest 

dobrze czy źle ? Gdyby tam miał być w przyszłości asfalt to pewnie z nas by ktoś powiedział, 

że trzeba teraz robić. (...) Jeśli teraz my chcemy, żeby tej drogi było jak najwięcej, zrobić 
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jakiś odcinek, żeby tym ludziom służył dłuższy odcinek, to z pewnych rzeczy rezygnujemy. 

Gdy dojdzie do tego momentu, że trzeba robić asfalt, to na pewno trzeba wrócić do 

przepustów, do pewnych rzeczy, żeby ta woda miała gdzieś miejsce zejść”. 

Pan Przewodniczący Antoni Kapeja powiedział: „I tak podejrzewam było też  

w Kościerzynce. Gdybyśmy my tam chcieli autostradę, taką obwodnicę porządną, to byśmy 

zrobili może kilometr. Na resztę byśmy czekali ileś lat”.  

 

Ad. 18 Zakończenie obrad sesji 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 17:00 zakończył obrady XXII sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokołował:         Przewodniczył: 

(-) Łukasz Sobieszczyk       (-) Antoni Kapeja 

 

* Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września  

2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2019 r. poz. 1429 z późn. zm.) oraz  

art. 24 ust. 1 rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia  

27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 

95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) - Dziennik Urzędowy Unii 

Europejskiej - 4.5.2016 L 119/1. 

 


